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Diáksikerek, 
olaszul 

Munkatársunktól 
Huszonötödik alkalommal 

rendezték Budapesten a Fes-
tival d" Italianót, az olasz 
nyelven tanuló középiskolás 
diákok országos versenyét. 
A Városmajori Gimnázium 
adott otthont a vetélkedőnek, 
amelyen nyolcszázán indul-
tak. A találkozón a szegedi-
ek jól szerepeltek. 

A Tömörkény István gim-
názium tanulói közül Deme-
ter László (vers), Nagy Gab-
riella (ének) első, Szabó Klá-
ra Petra (könyvborító-terve-
zés) második, Szűcs Katalin 
(élőbeszéd) harmadik helye-
zést ért el, Vincze-Fekete Ve-
ra (prózamondás) dicséret-
ben részesült, miként az isko-
la színjátszói is. Felkészítő 
tanáruk: Rigóné Hargitai 
Csilla és Lénárt Katalin. 

A Ságvári Endre gyakor-
ló gimnázium diákjai közül 
Knerczer Gabriella és Kiss 
Katalin első lett kategóriá-
jában, második helyet szer-
zett Jantyik Éva, Túri Edit, 
harmadik helyen végzett Kó-
nya Anita, Suhajda Emese, 
Bubriák András és Molnár 
Eszter. Tanáraik: Tóthné 
Nagyistók Katalin, Szajbély-
né Hegedűs Gizella és Veres 
Ágnes. 

Húsvéti 
játszóház 

DM-információ 
Papírnyuszi-hajtogatást, lo-

csolóvers-tanulást és tojásfes-
tést rendeznek a megújult sze-
gedi várban ma, 10 órától. A 
húsvéti játszóház és vásár mel-
lé az ünnepi hangulatot megi-
déző kiállítást szerveznek a 
Napsugaras Dél-Tisza Menti 
Népművészeti és Kulturális 
Egyesület népművészeinek 
a munkáiból. Házigazdák: 
Szűcsné Kopasz Kinga, Rusz-
né Rácz Ildikó, Göbülyösné 
Béres Zsuzsanna, i f j . Lele Jó-
zsef és Csizmazia Botond. 

Napi húsz centit apad Szegednél a Tisza 

Már szárazon a rakpart 

Már 40 tagja van an-
nak a Csongrád Megyei 
Élelmiszer-feldolgozó és 
Értékesítő Szövetkezet-
nek, amely a Szegedi 
Konzervgyár megmenté-
sére a lakult meg idén 
márc ius 6 - á n . Mint 
ahogy azt Apáti Sándor, 
az új szövetkezet elnö-
ke, megyei önkormány-
zati képviselő lapunk-
nak elmondta, ugrásra 
készen á l lnak ahhoz , 
hogy beadják pályáza-
tukat a konzervgyár tu-
lajdonosának, a Magyar 
Fe j lesztés i B a n k n a k 
(MFB). 

Az alakulás óta eltelt több 
mint egy hónapban önkor-
mányzatokat is megkerestek, 
próbálták rábeszélni a pol-
gármestereket, lépjenek be a 
konzervgyár megmentésére 
12 alapító taggal március 6-
án létrejött Csongrád Me-
gyei Élelmiszer-feldolgozó 
és Értékesítési Szövetkezet-

Ál konzervgyárért toborozzák a tagokat 

Pályázatra várnak 
be. Három önkormányzatnál 
- Zsombó, Tiszasziget, 
Csanytelek - már testületi 
döntés is született. Velük 
együtt negyvenre nőtt azon 
tagok száma, akik aláírták 
belépési nyilatkozatukat. A 
többség magánszemély, de 
négy szövetkezetet is sike-
rült megnyerni a nemes ügy-
nek. 

Az alapszabály értelmé-
ben jogi személyek mini-
mum 500. magánszemélyek 
legalább 200 ezer forintos 
tőkével lehetnek tagjai a 
szövetkezetnek. A konzerv-
gyár vezetői, akik jelenleg 
még a bezárást menedzselik, 
csatlakoztak a kezdeménye-
zéshez. A megyei önkor-
mányzat hamarosan dönt ar-
ról, mekkora összeggel (akár 
100 millió forinttal is?) vál-

lal részt a konzervgyár meg-
mentésében, de jelezte támo-
gatási szándékait a szegedi 
önkormányzat is. A szövet-
kezetnél az elkövetkezőkben 
- bármekkora összegben -
célrészjegyet is lehet jegyez-
ni. 

Az idén január 22-én be-
zárt konzervgyár szélnek 
eresztett 260 dolgozójában 
reményeket kelt a kezdemé-
nyezés. Abban bíznak, ha új-
raindul a termelés, fölveszik 
őket, hiszen szakmájukban 
másutt nem tudnak elhelyez-
kedni. 

Apáti Sándor megyei ön-
kormányzati képviselő, a 
szövetkezet megválasztott 
elnöke lapunknak elmondta: 
a „tagtoborzás" folytatódik, 
vagyis bővítik a kört, hiszen 
minél többen lépnek be a 

Szegedi győztes az OTDK-n 

Tudományos 
rémtörténetek 

Csak a várakozási idő csökkenthető az okmányirodán 

Nem szűnnek a panaszok 

Állatkerti bajok 

társulásba, annál nagyobb 
lesz az alaptőke. Tárgyaláso-
kat folytatnak a bezárt bor-
dányi léüzem tulajdonosai-
val is. Az üzemet a tervek 
szerint vagy tagi hitelként 
„hoznák be" a szövetkezet-
be, vagy üzemeltetésre ad-
nák át a társulásnak. Minél 
több pénz gyűlik össze, an-
nál nagyobb támogatásra le-
het számítani az FVM-től, 
hiszen a minisztérium az új 
típusú szövetkezetet ugyan-
akkora összeggel segíti meg, 
amekkora az alaptőkéje. 

A tulajdonos Magyar Fej-
lesztési Bank ugyan még 
nem írta ki a pályázatot a 
Szegedi Konzervgyár érté-
kesítésére, ám annak megje-
lenése a napokban várható. 
Azt a szándékát viszont ki-
nyilvánította, hogy elsősor-
ban szakmai befektetőre vár. 
Az új szövetkezet ugrásra 
készen várja a pályázatot, a 
dokumentáció csaknem tel-
jes egészében elkészült. 

Fakete K lára 

Az aszfalt már száraz, az útszerkezet még nem. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

Néhány napon belül a köz-
úti forgalom előtt is megnyíl-
hat a szegedi rakpart. Hiá-
ba húzódott le róla a víz, 
egyelőre még várni kell az út-
szerkezet kiszáradására, teher-
bíró-képességét csak ekkor 
nyeri vissza az útpálya. 

A Tisza gyorsuló ütemben 
apad, az idei legmagasabb, 

660 centiméteres tetőző vízál-
lásához képest már csaknem 
egy méterrel alacsonyabb a 
víz szintje - tudtuk meg Ben-
ke Györgytől, az Ativizig ár-
vízvédelmi osztályvezetőjé-
től. A szakemberek tegnap 
megszüntették az Algyő és 
Csongrád között még érvény-
ben lévő első fokú készültsé-

get is. A napi húszcentis apa-
dáson az ünnepek idejére vár-
ható borús időjárás sem lassít, 
hiszen sem a Tisza felső sza-
kaszán, sem a Maros vízgyűj-
tőjében nem várható olyan 
számottevő mennyiségű csa-
padék, amely árhullámot in-
díthatna el a folyón. 

K. B. 

Egy huszadik századi 
amerikai szerző rémtör-
téneteit elemezte tudo-
mányos dolgozatában 
Sárközy Bence szegedi 
bölcsészhallgató, aki el-
ső helyezést ért el a hu-
szonötödik OTDK humán 
szekciójának ülésén. 

Régóta vonzódom a rém-
történetekhez és más típusú 
fantasztikus elbeszélésekhez 
- mondja Sárközy Bence, a 
Szegedi Tudományegyetem 
bölcsészhallgatója, aki érde-
mesnek tartja beemelni eze-
ket a populáris műveket a tu-
dományos jellegű vitákba. 
Úgy vél i , napjainkra Ma-
gyarországon is megérettek 
a feltételek ahhoz, hogy er-
ről a témáról akár szélesebb 
nyilvánosság előtt, akár az 
egyetem falain belül beszél-
gessenek. Bence azonban 
nem csak diskurálni szeret a 
rémtörténetekről, hanem egy 
kutató szemével vizsgálat 
alá is vonja azokat. 

Az ötödéves magyar és 
harmadéves komparatiszti-
ka, vagyis összehasonlító 
irodalomelmélet szakos 
egyetemista egy huszadik 
század eleji amerikai szerző, 
H P. Lovecraft rémtörténe-
teit, s azokon keresztül a 
borzalom témájának irodal-
mi megjeleníthetőségét vizs-
gálta meg abban a dolgoza-
tában, amellyel első helye-
zést ért el az Országos Tudo-
mányos Diákköri Konferen-
cia (OTDK) humán szekció-
jának a hét elején. Szegeden 
rendezett ülésén. Ezenkívül 
megkapta az SZTE rektorá-
nak különdíját is. 

Az egyetemi tanulmányai 
kezdetén még „szépírói" ter-
veket szövögető Bence fi-
gyelme tanárai - elsősorban 
Fried István, Odorics Fe-
renc. Hódosy Annamária és 
Fogarasi György - hatására 
fordult a kritika és az elmé-
let felé. így az írásra való 
késztetés kiegészült azzal a 
szándékkal, hogy mások 
műveiről vesse papírra gon-
dolatait. 

Sárközy Bencének ez volt 
az első OTDK versenye. A 
tanulás mellett tudományos 
munkát végző egyetemi és 
főiskolai hallgatók kétévente 
megrendezett konferenciáját 
kiváló alkalomnak tartja ar-
ra, hogy a diákok kompetens 
személyektől, a szakmában 
elismert oktatóktól visszajel-
zéseket kapjanak felkészült-
ségükről, témaválasztásuk 
eredetiségéről, a fiatalok pe-
dig válaszolni tudjanak a 
munkájukat ért kifogásokra. 
- Úgy érzem, az első helye-
zéssel megfelelő pozitív 
visszajelzést kaptam, hogy 
továbbra is érdemes ezzel a 
témával foglalkoznom. 
Emellett azonban az iroda-
lom más korszakai, más tí-
pusú műfajai, szövegei is ér-
dekelnek, köztük a kortárs 
magyar és amerikai szerzők 
munkái - értékeli versenyen 
elért eredményét Sárközy 
Bence. Jövőbeli terveiről 
annyit árul el, hogy a közép-
iskolai tanítás helyett inkább 
doktori képzésben venne 
részt, és tudásának elmélyí-
tése mellett sokat olvasna, és 
sokat beszélne arról, amit ol-
vasott. 

Hegedűs Szabolcs 

A reggeli tolongásban gyakran van szükség a biztonsági szolgálat jelenlétére is. (Fotó: Karnok Csaba) 

Tavaly november 3-tól 
a vál lalkozó igazolvá-
nyok kiadását, idén ja-
nuártól pedig a gépjár-
műforgalmik ügyintézé-
sét is a még mindig ide-
iglenes helyen, a városi 
rendőrkapitányság épü-
letében működő okmá-
nyiroda végzi. A lakos-
sági panaszok nem csi-
tulnak: hiába költözött 
el a hivatal a Kiss Ernő 
utcai , szűk épületből 
nem gyorsult jelentősen 
az ügyintézés az ország 
harmadik legnagyobb 
forgalmú okmányirodá-
jában. 

A legutóbbi szegedi kép-
viselő-testületi ülésen Papp 
Zoltán független képviselő 
élesen bírálta az okmányiro-
da működését, és választ 

kért a jegyzőtől: milyen 
megoldást dolgozott ki a 
helyzet javítására az önkor-
mányzat. „Megítélésem sze-
rint ezen probléma megoldá-
sát nem lehet most már álta-
lános kifogásokkal elnapol-
ni" - utalt interpellációjában 
a megszokott városi válaszra 
Papp Zoltán, amely szerint 
csak ideiglenes állapotról 
van szó. A város tervei sze-
rint ugyanis 2001. december 
31 -éig elkészül az a korszerű 
ügyfélszolgálati központ a 
Széchenyi téri „szürke épü-
letben", amely maradéktala-
nul kiszolgálja majd a lakos-
sági igényeket. Az irodaház 
udvarát az elképzelések sze-
rint lefedik, s a megnövelt 
ügyféltérben ún. ügyfélhívó 
rendszer is működik majd. A 
képviselő szerint ugyanak-
kor az sem megoldás, ha 

mindössze néhány fővel bő-
vítik az irodai dolgozók lét-
számát. 

Az okmányiroda helyzete 
akkor vált tarthatatlanná, 
amikor tavaly novemberben 
átvette a kamaráktól a vállal-
kozói engedélyekkel kapcso-
latos ügyintézést, ami havi 
4-500 ügyféllel növelte az 
iroda forgalmát. Naponta át-
lagosan százötvenen keresik 
fel az okmányirodát lakcím-
bejelentéssel, személyi iga-
zolvánnyal és határátlépési 
engedély kiadásával kapcso-
latosan. 

Dr. Mezey Róbert jegyző 
már tavaly novemberben le-
szögezte: valószínűleg lehe-
tetlen a zökkenőmentes átál-
lás az egyre nagyobb lakos-
sági igény kiszolgálására. A 
jegyző szerint az egy ügyfél-
re fordítandó ügyintézési 

időt képtelenség csökkente-
ni, mivel az jórészt a köz-
ponti számítógépes rendszer 
kapacitásán múlik, azaz csak 
a Belügyminisztériumban le-
hetne javítani a helyzeten. 
Viszont a várakozási idő 
csökkenthető, amennyiben 
sikerül új munkaállomáso-
kat, azaz több ügyfélablakot 
kialakítani. Ennek viszont 
anyagi terhei vannak, ame-
lyet a minisztérium csak ala-
pos mérlegelés után vállal át. 
A BM egyébként nemcsak a 
szegedi, de a hasonló méretű 
városok, így Győr, Miskolc 
és Debrecen okmányirodái-
nak működését is vizsgálja. 
Mezey Róbert ugyanakkor 
hangsúlyozta, elképzelhető, 
hogy más forrásból is sikerül 
pénzt szerezni az okmányiro-
dai ügyintézés gyorsítására. 

K. B. 

ták. A közgyűlés örömmel 
fogadta azt a nemrég napvi-
lágot látott miniszteri rende-
letet, mely jogszabályi szin-
ten ismeri el az állatkertek-
nek az oktatásban, kultúrá-
ban és természetvédelemben 
betöltött szerepét. 

A magyar állatkertek 
anyagi gondokkal küzdenek, 
nem kapják meg az állatvé-
delmi törvényben előírt 
pénzügyi juttatásokat. 

Sárközy Bencének ez volt az első OTDK versenye. 
(Fotó: Schmidt Andrea) 

Munkatársunktól 
A Magyar Állatkertek 

Szövetsége (MÁSZ ) a na-
pokban Veszprémben tartot-
ta tisztújító közgyűlését. A 
MÁSZ új elnöke a budapesti 
Persányi Miklós, alelnöke a 
nyíregyházi Gajdos László, 
titkára pedig a győri André-
ka György. A felügyelőbi-
zottság elnöki posztjára a 
Szegedi Vadaspark vezető-
jét, Gősi Gábort választót-


